
 

Jana Vaculová 

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, prosím, zaujmete svoje miesta v rokovacej 

sále o malú chvíľu začíname. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Dobrý deň. 

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, poprosím vás, aby ste zaujali svoje miesta. 

Mám signál, že dnes je veľká maródka, ale myslím, že uznášaniaschopní budeme. Dobre. 

Dovoľte, aby som vás privítal na dnešnom deviatom zasadnutí Zastupiteľstva BSK a ako 

vždy, na úvod poprosím technikov o štátnu hymnu. 

Dovoľte mi privítať našich študentov Strednej odbornej školy. gastronómie a hotelových 

služieb so sídlom na Farského ulici. Prezentujú sa dnes občerstvením a obsluhou. Pristúpime 

k oficiálnej časti nášho dnešného zasadnutia. Ospravedlnili sa panie poslankyne Mária 

Hudáková, Simona Petrík a páni poslanci Buocik, Zaťovič, Krúpa, Machata, Korček. 

Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je z 53 poslankýň a poslancov zastupiteľstva na 

zasadnutí v tejto chvíli prítomná nadpolovičná väčšina poslankýň a poslancov. V súlade s 

touto informáciou je zrejmé, že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle 

zákona o samosprávnych krajoch. V prípade nefunkčnosti hlasovacieho systému. poverujem 

sčítaním hlasov skrutátorov z radov našich technikov. V zmysle čl. 5. Bodu 12 platného 

rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK volíme troch poslancov ako overovateľov 

zápisnice. Dovoľte, aby sme prikročili k ich voľbe. Predkladám vám návrh týchto poslancov, 

pán poslanec Jakub Badrna, pán poslanec Polat Elalmis a pán poslanec Milan Polešenský. 

Poprosím, aby ste predložili prípadné iné návrhy. 

Neevidujem žiadny, ak nie, prikročíme k hlasovaniu o overovateľoch uznesení a zápisnice z 

dnešného zasadnutia, poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  

Ďakujem. 

Konštatujem, že za hlasovalo 38 poslancov a poslankýň, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení páni poslanci Badrna, Elalmis a 

Polešenský 

Taktiež v zmysle čl. 5. Bodu 12 platného rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK volíme z 

poslancov trojčlennú návrhovú komisiu, prikročme teraz k voľbe návrhovej komisie, 

predkladám nasledovné návrhy poslancov do návrhovej komisie, pani poslankyňa 

Schwartzová, pán poslanec Tydlitát a pán poslanec Smeja. Má niekto iné návrhy? 

Neevidujem iné návrhy. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz o zložení 

návrhovej komisie.  

Ďakujem. 



Konštatujem, že za bolo 38 poslankýň, poslancov, nikto nebol proti, 1 poslanec sa zdržal. 

Takže, návrhová komisia bola zvolená v zložení pani poslankyňa Schwartzová, pán poslanec 

Tydlitát a pán poslanec Smeja, schvaľovanie programu. V pondelok 5. februára 2024 vám 

bola v zákonom stanovenej lehote odoslaná Pozvánka s programom a materiálmi na dnešné 

zasadnutie. V stredu 14. februára sa uskutočnilo pracovné stretnutie predsedov poslaneckých 

klubov a predsedov komisií s vedením nášho úradu. Prerokované boli všetky materiály z 

Pozvánky na dnešné zasadnutie. A rád by som sa už v úvode pristavil pri bodoch 8, 12 a 13 z 

Pozvánky, v ktorých sme na základe diskusií z komisií pristúpili k uplatneniu inflačného 

koeficientu za posledné 2 roky. Uvedeným sadzbám za nájom či odplatné vecné bremeno. 

Bližšie vás bude informovať vedúci právneho oddelenia, pán Matúš Šáray. Pri uvádzaní 

týchto troch materiálov. 

Zároveň z pracovného stretnutia v stredu 14. februára vzišla naprieč politickým spektrom 

dohoda na doplnení dvoch nových bodov do dnešného rokovania. Materiál bol doručený do 

mailových schránok. Teraz prečítam názvy doplnených bodov a následne vás poprosím o 

hlasovanie o ich zaradení do programu dnešného rokovania. Prvým je Návrh na schválenie 

dodatku číslo 6 k zmluve o poskytovaní finančného príspevku pre projekt Ecoregion SK-HU 

v rámci programu spolupráce Interreg 5A Slovenská republika Maďarsko 2014 - 2020. A 

druhým je Návrh na schválenie prevodu pozemkov pod cyklomostom v katastri Vysokej pri 

Morave do vlastníctva BSK a zrušenie časti uznesenia Zastupiteľstva BSK číslo 192/2019 zo 

dňa 8. novembra 2019. Poprosím vás o to, aby ste zaradili tieto 2 spomínané body do 

dnešného programu, prezentujte sa, hlasujte teraz.  

Ďakujem. 

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov. Nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Pýtam sa teraz otázku, či niekto z vás má ešte nejaký iný doplňujúci návrh do programu 

dnešného rokovania.  

Neevidujem žiadny ďalší bod programu, tak poprosím, aby sme teraz pristúpili k hlasovaniu o 

programe ako celku, tzn. že dávam hlasovať o programe rokovania Zastupiteľstva BSK tak, 

ako je uvedené v Pozvánke na rokovanie spolu s dvoma novými bodmi, ktoré boli vaším 

hlasovaním pridané, poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

Ďakujem. 

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Program IX. zasadnutia Zastupiteľstva BSK bol schválený a teraz prechádzame už k 

riadnemu programu dnešného zastupiteľstva. Bodom číslo 1. Tým je Informácia o plnení 

uznesení Zastupiteľstva BSK s termínom plnenia 1. december 2023 - 31. január 2024. O 

úvodné slovo poprosím pána zástupcu, riaditeľky úradu pána Emila Pavlíka. Emil, nech sa 

páči. 

 

Emil Pavlík ( zástupca riaditeľky Úradu BSK) 

Ďakujem pekne, pán predseda, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. Predmetom 

tohto bodu je pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení, Zastupiteľstva BSK, 



v tomto prípade s termínom plnenia 1. december 2023 - 31. január 2024. V prvej časti 

materiálu je celkovo 29 splnených uznesení zastupiteľstva, v druhej časti nájdete odpočet 

priebežného plnenia celkovo 55 uznesení. V rokovacej sále. Sú prítomní riaditelia 

jednotlivých odborov a vedúci oddelení v prípade, ak by boli nejaké otázky k plneniu 

uznesení. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, otváram diskusiu k tomuto bodu programu.  

Nevidím nikoho prihláseného do diskusie, takže uzatváram diskusiu a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Zuzana Schwartzová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Zastupiteľstvo Bratislavského, samosprávneho kraja po 

prerokovaní materiálu berie na vedomie Informáciu o plnení uznesení s termínom plnenia 

1. december 2023 až 31. január 2024. Pán predseda, prosím, dajte hlasovať o materiáli. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 39 poslankýň a poslancov, nikto proti, nikto sa nezdržal, návrh 

bol prijatý tak, ako bol odprezentovaný. Ukončujem bod číslo 1. Prechádzame na bod číslo 2. 

Tým je odpočet možnosti získania externých zdrojov financií pre priority BSK 23 - 24. 

Poprosím pani riaditeľku odboru investícií, stratégie atď. aby, aby odprezentovala tento 

materiál. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka OSÚRaRP) 

Ďakujem veľmi pekne, srdečne pozdravujem. Ide o tradičný materiál, ktorý nadväzuje na 

uznesenie, myslím, že z roku 2012, kedy sme povinný pred zastupiteľstvo vždy najneskôr k 

31. 3. predložiť odpočet aktivít, ktoré sa realizovali a boli napojené na jednak odbor, ktorý 

riadim, ale v prvom rade na napĺňania priorít, ktoré sú financované z externých zdrojov. Skôr 

ako možno prejdem k číslam a k tým projektom, dovolím sa zastaviť pri časti, ktorá sa týka 

strategického rozvoja a pri časti s názvom Rada partnerstva. Vy viete, že sa nám spoločným 

nesmiernym úsilím a vďaka aj neuveriteľnej práci pána župana v Bruseli podarilo vybaviť 

500.000.000 EUR do kompetencií samospráv z externých zdrojov, ešte raz hovorím, 

500.000.000 EUR.Tieto peniaze, väčšina z nich je spravovaná prostredníctvom územnej 

dohody a systému, ktorý sa volá Rada partnerstva a myslím si, že Rada partnerstva je naozaj 

orgán, ktorý nielenže funguje, aby som povedala ukážkovo, ale aj tá práca v území je vidieť, 

ak ostatné územia sa potýkajú v konflikte medzi malými obcami, veľkými obcami, medzi 

mestami, medzi župami o tom, kde a ako majú ís´t tie peniaze, tak my vychádzame 

jednoznačne z Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja, ktorý bol vytvorený pred 3,5 

rokmi a teraz v podstate tento rok bude určený na jeho revíziu. Ale jasne máme definované na 

základe dát, pretože pracujeme na základe dát. Problémy územia, potom máme 

vyrankingované alebo vyrebríčkované jeho potreby, a k tým potrebám máme jednotlivé 

prioritné projekty. Na ukážku toho, že to u nás funguje, že sa nepýtame, kto dostane peniaze, 

ale čo je potrebné a kto je jeho nositeľom, a či tam, kde idú tie peniaze, sú najpotrebnejšie a 



najzužitkovanejšie je aj fakt, že vlastne ostatné zasadnutie Rady partnerstva už schvaľovalo 

konkrétne projektové zámery, teda ergo už spravovalo financie. A každý jeden ten projekt bol 

prijatý, myslím, že jednohlasne. Takže niet o tom u nás pochýb, o tom, čo a ako, kde 

financujeme. Ja verím, že tento systém obhájime, pretože sa otriasa v akejsi nedôvere, a že aj 

naďalej dokážeme, že peniaze, ktoré nám štát zveril a Európska komisia odobrila, že si vieme 

spravovať sami, neznamená to, že je to na čokoľvek. Je to samozrejme v princípe od cieľov 

Európskej únie a politiky, a zároveň na základe strategických dokumentov napĺňania župy. A 

to posledné, pretože sme na župnej pôde k tomuto, rovnako sa otriasa aj pozícia žúp, je 

spochybňovaná, ale treba si v tomto prípade otvoriť zákon o župách, ktorý jednoznačne 

hovorí, že vyššie územné celky sú zodpovedné za regionálny rozvoj a nikto iný. Tým 

nehovorím, že sú zodpovedné a majú si privlastniť všetky peniaze. Ale na strane žúp je 

jednoznačne ústavou daný regionálny rozvoj, ktorý spravuje na základe partnerstva so 

všetkými, ktorými som vymenoval. Samozrejme, nie je to len o samospráve, je to aj o 

socioekonomických partneroch a samozrejme o daných ministerstvách. Čiže veľká vďaka 

všetkým tým, ktorí sú súčasťou toho kolosu. Nie je to jednoduché, ale myslím, že aj výsledky, 

ktoré sa dostavujú v jednotlivých územiach, mikro územiach, pretože my sme stále v území, 

sú myslím pozitívne k tým počtom, teda vtedy, kedy sme aj my, kedy vystupujeme ako 

žiadateľ. Tak pre vašu informáciu, samozrejme je to veľmi obsiahly dokument, ale poviem 

len 1 odstavec v roku 2023 oddelenie, ktoré patrí pod môj odbor a týka sa to oddelenie 

riadenia projektov, implementovalo v celkovej výške 36,5, milióna eur a zároveň predložilo 

projekty v sume 7,7 miliónov už do ďalšieho schvaľovania, pričom pripravujeme projekty v 

celkovej sume 448,9 milióna. Ako neviem, či si to uvedomujeme, že je to takto. Tu máme 

predložených takmer pol miliardy. Samozrejme, to tvoria veľké projekty ako obchvat vo 

všetkých svojich etapách, 3 kampusy, 2 veľké deinštitucionalizácie. A vôbec sú to všetko 

pilotné projekty na implementáciu sektorových politík v našom území, takže ukazujeme, že sa 

dajú robiť oveľa, oveľa lepšie a oveľa, oveľa účinnejšie. Do toho samozrejme už padajú aj 

projekty z cezhraničnej spolupráce a tá dobrá správa je, že kým niektorí sa ešte len zaoberajú, 

čo v novom programovom období a ako vôbec k nemu pristúpiť. Tak my máme už schválený 

projekt parku v Stupave, ktorý v podstate čakáme na prístup k zmluve o NFP a ideme ho 

implementovať, ale aj spústu ďalších projektov, ktoré sa týkajú energetiky, ktoré sme 

predložili k výzve k 9. 2. a ktorého odobrila aj Rada partnerstva. Napočítavajú sa do tých, do 

toho veľkého objemu pol miliardy. Ďakujem veľmi pekne, pán predseda. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem Barbore, otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. Ešte predtým chcem 

podotknúť, že tá robota je naozaj za nami, za tímom župy a osvedčilo sa nám to, že ideme 

radšej samostatne a svoje, lebo tí, ktorí sú okolo nás, tak veľakrát sa mi zdá, že nestíhajú 

alebo nevedia. Predchádzajúca vláda nám dosť hádzala polená pod nohy, tam to bolo, 

dovolím si povedať, spôsobené skôr neschopnosťou. Táto vláda, uvidíme, ako sa bude k nám 

chovať z politického hľadiska, ale bez ohľadu na to sa snažíme ísť dopredu ako župa a 

nepozeráme sa na to, čo sa okolo deje. Takže nech sa páči, ako prví prihlásime do rozpravy, 

pán poslanec Mrva. 

Jakub Mrva (Poslanec) 

Ďakujem pekne za slovo, ďakujem, pani riaditeľka Odboru stratégií, investícií a iných vecí a 

naozaj kvalitnú prácu, ktorú vaše oddelenia a teda vaše oddelenia, sekcie vykonali, naozaj 

tých finančných zdrojov, ktoré sa vám podarilo získať, je veľké množstvo a som veľmi rád, že 

to je vidno naozaj v kraji. Ja by som sa rád spýtal, keďže už je verejne známe, že Európska 



komisia poslala v podstate varovanie o možnom pozastavení európskych fondov, či hrozí teda 

nejaké ohrozenie projektov, alebo čerpanie finančných zdrojov aj pre samosprávne kraje a či 

teda nie je namieste, aby samosprávne kraje ozvali nahlas, že akékoľvek pozastavenie 

eurofondov môže ohrozovať aj rozvoj samosprávnych krajov. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka OSÚRaRP) 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Navrhujem pozbierať postupne a následne potom v záverečnom slove reagovať. Ďalším 

prihláseným do rozpravy, pán poslanec Mács, nech sa páči. 

Roman Mács (Poslanec) 

Pán predseda, pani riaditeľka, vážené kolegyne, kolegovia, ja by som chcel poďakovať jednak 

župe, ale zároveň 

nám poslancom by som chcel. 

povedať jednu dôležitú skutočnosť. 

Po mnohých rozhovoroch s primátormi 

veľkých miest, ktoré sú podstatne väčšie ako Pezinok, som sa dozvedel skutočnosť, že nie 

všade majú takú dobrú spoluprácu so župou, ako máme my, a ja by som skutočne aj na 

základe skúsenosti z posledného združenia miest a obcí Malokarpatského regiónu poďakoval 

a vyzval k tomu, aby sme čo najskôr do tých jednotlivých Rád partnerstiev predložili tie 

projekty, aby sme tie peniaze vedeli vyčerpať, a aby sme naše územie rozvíjali a dostali do 

stavu ako chceme. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, odovzdávam teraz slovo, keďže neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku 

do rozpravy, odovzdávam slovo pani riaditeľke Lukáčovej. A OSÚR ? Asi najdôležitejšie z 

toho názvu jej odboru je práve územný rozvoj. Dobre hovorím? 

Barbora Lukáčová (riaditeľka OSÚRaRP) 

Áno, veľká pochvala. 

Politické rozhodnutia sú súčasťou fungovania Európskej únie a ak Európska Komisia usúdi, 

že akokoľvek sú v rozpore s princípom pristupovacej zmluvy, členstvo štátu voči princípom 

samozrejme sú vyhodnotené negatívne. My už máme prax dvoch krajín, ktorých to postihlo 

Maďarsko a Poľsko, ktorým boli pozastavené, neodobraté, aby sme boli korektní, ale 

pozastavené čerpanie a zároveň im bola daná ako keby takej. 



Súbor úloh a času, dokedy musia odstrániť svoje konania. Poľsku sa to podarilo a bol im 

pozastavený plán obnovy a teraz im je postupne púšťaný, musím povedať, aj po zmene 

politickej garnitúry. Maďarsko je stále úplne na vážkach, teda do akej miery a čo, a koľko 

nakoniec im bude pozastavené. A v prípade teda ukončenia programového obdobia aj 

nenávratne, o koľko peňazí by prišli. Slovenská republika nemá takéto vyhodnotenie. 

Neexistuje takýto materiál, ktorý by takto pomenovával situáciu. Je to skôr zatiaľ nejaký 

politický prejav a teraz to je to vysvetlenie. A teraz späť do, do reality. 

Všetci tí, ktorí sa tomu venujete. Viete, v akom stave je štátna pokladnica. Preto ja si zase na 

druhej strane nesmierne vážim slová premiéra, ktorý hovorí veľmi korektne vo vzťahu ku 

samospráve, že nevie nám dať žiadne iné peniaze okrem štrukturálnych fondov aj do 

programu vyhlásenia vlády sa dostalo pokračovanie úradníckej vlády, viacej peňazí 

samospráve do rozhodovacieho procesu prostredníctvom systému IT, aj inak povedané 

teritoriálnych rád a Rád partnerstva, pretože sú to jediné peniaze na rozvoj bohužiaľ, ktoré 

minimálne 2 roky budeme mať. 

Ale. 

Uvidíme a budeme musieť veľmi bedlivo ako samospráva, teraz nielen župy, ale ako 

samospráva sledovať, do akej miery ako keby tie ostatné vonkajšie vplyvy politického 

rozhodovania na to vplývajú, tzn. či pritvrdzuje vo svojich vynucovaniach Európska komisia. 

Takže na jednej strane je veľký prísľub samotnej vlády, ktorá je aj garantovaná v nejakých 

uzneseniach Eurovlády, takže sú uveriteľné tie prísľuby, na druhej strane je nejaký zdvihnutý 

varovný prst Európskej Komisie. Takto by som to nateraz asi uzavrela. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Neviem, ak sú ešte nejaké faktické poznámky alebo doplňujúce otázky na Barboru. 

Odovzdávam slovo, ak nie sú, tak uzatváram bod číslo 2. Ďakujem veľmi pekne, Barbora. 

Musím odovzdať slovo návrhovej komisii, nech sa páči. 

Zuzana Schwartzová 

Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja berie na vedomie a odpočet možnosti 

získania externých finančných zdrojov a ukladá riaditeľke úradu prekladať zastupiteľstvu 

odpočet možnosti získania externých zdrojov najneskôr v termíne k 31. marcu daného 

kalendárneho roka, tzn. pravidelne raz za rok. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 44 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Bod číslo 2 bol schválený v jeho predkladanom znení, uzatváram bod číslo 2. Prechádzame na 

bod číslo 3. Tým je odpočet aktivít zastúpenia BSK pri EÚ v Bruseli za rok 2023 a rámcový 

plán aktivít na rok 2024. Spolu s Barborou Lukáčovou je pri pulte aj vedúci nášho zastúpenia 

v Bruseli, pán Tomáš Teleky, nech sa páči, odovzdávam slovo. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka OSÚRaRP) 



Ďakujem veľmi pekne, ja budem naozaj veľmi stručná v úvode a potom si dovolím odovzdať 

slovo Tomášovi. Všetko toto, čo sme povedali, nebolo by možné bez nášho zastúpenia. Ak 

ostatné župy sa vôbec potýkajú s témou, že načo je také zastúpenie, a čo nám má priniesť a či 

je vôbec potrebné. Tak ja si nesmierne vážim, že napriek politickým výmenám my máme 

absolútnu kontinuitu a máme kontinuitu nielen v podobe veľmi aktívnej. Ak by som povedala, 

že nad rámec stredoeurópskeho priestoru aktívnej práce samotného pána župana, ktorý je 

dneska už podpredseda svojej politickej frakcie, je predseda národnej delegácie, ale naozaj 

snažíme sa a snažíme sa využiť každý 1 spôsob, ako prezentovať naše pozície. Viete, ak by 

sme to nerobili, tak by sme sa nikdy nedostali k pol miliarde finančných zdrojov pre 

samosprávu. My máme dohodu, musím povedať, že takú územnú džentlmenskú dohodu so 

Slovenskou republikou teda predstaviť a opäť si to vážim, že je to bez ohľadu na politickú 

portféj, že čo si Bratislavský kraj vybaví na úrovni regulatívy to mu zostáva a potom sa 

automaticky preklápa aj do pozície štátnych dokumentov. Tak my sme vybavili tej pol 

miliardy nie na úrovni Slovenskej republiky a slovenských zákonov, ale už v regulatíve. A o 

to viacej ma teší, že ten vzor pána župana nasledujú aj poslanci, ktorí sú medzi vami veľmi 

aktívni. V rámci výboru regiónu je pán poslanec Švaral, ale aj pani poslankyňa Vydrová, 

takže náš hlas z pohľadu metropolitného regiónu, a to je hájenie záujmov aj záujmy Hlavného 

mesta, ale aj vnútroregionálne rozdiely sú naozaj pretraktované a používané všade tam, kde sa 

dajú pomenovať. To neznamená, že to je o žobraní peňazí, je to o argumentácii, čo nastalo v 

metropolitných regiónov, predovšetkým v stredoeurópskom priestore a prečo je dôležité sa o 

tom rozprávať? A my hovoríme o prepadoch jednotlivých sektorových politikách, hovoríme o 

nedostupnosti k ústavom garantovaných služieb, hovoríme na európskej pôde, ale aj o 

spoločných nových výzvach ako klíma, ktorá vôbec nie je okrajová záležitosť, ale aj naopak, 

národohospodárska záležitosť, hovoríme o vyčlenených skupinách obyvateľstva, hovoríme o 

kriminalite, hovoríme o spústu a spústu vecí a samozrejme hovoríme aj o sebestačnosti 

potravín, o kvalite vzdelávania, atď. Ja si vážim, že dokonca sme tak kredibilný, že nás 

prizývajú na rôzne medzinárodné fóra, kde pán župan vystupuje ako hlavný no hlavný rečník. 

A rovnako, že naše stanoviská sú potom podkladové stanoviská aj do samotných regulatív a 

rovnako ma teší a verím, že rozbehneme ešte lepšiu spoluprácu aj s poslancami Európskeho 

parlamentu za Slovenskú republiku. No a tým podrobnejšiemu odpočtu poprosím Tomáša, ale 

hlavne aj s takým, s takou pozvánkou do tohto roku 24. Nech sa páči. 

Tomáš Teleky (zastúpenie BSK v Bruseli) 

Ďakujem pekne za slovo, vážený pán predseda, vážené poslankyne, vážení, vážení poslanci, 

dovoľte mi nadviazať na slová pani riaditeľky, stručne vám odprezentovať materiál, ktorý 

sumarizuje naše aktivity za uplynulý rok, ktorý bol vo veľkej miere zameraný práve na 

posilňovanie medzinárodnej spolupráce a prenos know how z partnerských regiónov. My sme 

rozbehli spoluprácu s regiónmi ako Bavorsko, región BurgeFranconte vo Francúzsku. Veľmi 

nás teší rozbiehajúca sa spolupráca s vinohradníckou školou v meste Bonn, ktorá patrí vôbec 

medzi najprestížnejšie vzdelávacie inštitúcie na svete v oblasti vinárstva a vinohradníctva. 

Veľká časť tradične bola našich aktivít realizovaná okolo Výboru regiónov, v ktorom má pán 

predseda silné postavenie. Ako povedala aj pani riaditeľka, spolupracujeme s našimi 

tradičnými partnermi v rámci siete hlavných miest a regiónov, európske metropolitné autority, 

rozbiehali sme spoluprácu s alianciou automobilových regiónov, rozbiehame nejaké nové 

iniciatívy aj s OECD. Ako aj pani riaditeľka povedala, my sme v roku 2022 ešte ukončili 

pomerne náročné rokovania s Európskou komisiou o výške alokácie a vôbec nastavení 

fungovania eurofondov aj pre územie kraja, ktoré neboli jednoduché a my, keď sme sa na to 

pozreli spätne, bola to cesta, ktorú sme začali ešte niekedy v roku 2016 a ono to možno znie 

trošku priskoro, ale my sa už dnes nachádzame vo veľmi podobnej situácii a v podobnej fáze 



a už minulý rok sme začali tie prvé rokovania o tom, ako by mala vyzerať politika súdržnosti 

po roku 2027 a predstavili sme aj nejaké prvé, prvé pozičné dokumenty v tejto oblasti. Vo 

veľkej miere nám pomáha práve silná pozícia pána župana, ktorá nám v Bruseli dokáže 

otvoriť miesta na tých najvyšších, na tej najvyššej úrovni. V oblasti kultúrnej diplomacie sme 

zorganizovali podujatie Bratislavskej divadelné dni spolu s divadlom Astorka a Bratislavským 

bábkovým divadlom. Ja si dovolím povedať, že počas nášho dvadsaťročného pôsobenia v 

Bruseli to bolo možno jedno naozaj z tých najúspešnejších takých kultúrno prezentačných 

podujatí, ktoré sme zorganizovali a stretlo sa s veľmi pozitívnymi odozvami. Vy viete, že v 

Bruseli pôsobíme v malom tíme a v uplynulom roku došlo aj k nejakým personálnym 

zmenám. Keď kolegu Martina Krížika nahradila kolegyňa Tereza Blanová. Obaja majú veľký 

zásadný podiel na úspechoch, úspechoch nášho zastúpenia, aj touto cestou by som sa im chcel 

poďakovať. Čo sa týka plánu aktivít na tento rok budeme naďalej klásť veľký dôraz na 

posilňovanie partnerstiev, o ktoré sa budeme môcť oprieť hlavne v budúcom roku, keď už 

bude predstavená aj legislatíva. Čo sa týka kohéznej politiky. Teraz je tá fáza, kedy je 

potrebné zmobilizovať partnerov a proaktívne kreovať tú debatu tak, aby naše priority kraja 

boli reflektované. Samozrejme, budeme sa usilovať o to, aby kohézna politika bola prístupná 

naďalej pre všetky regióny so silným dôrazom na metropolitnú agendu, cezhraničnú 

spoluprácu, na implementáciu fondu práve prostredníctvom integrovaných teritoriálnych 

investícií. Som veľmi rád aj za tú otázku, čo sa týka možného pozastavenia platieb, lebo je to 

naozaj citlivá téma, ktorú citlivo vnímajú aj regióny v Bruseli. A už teraz máme v spolupráci s 

partnermi a takú silnú iniciatívu, kedy by sme chceli presadiť, aby v tej budúcej, budúcom 

programovom období sa nestávalo, že investície samospráv budú do určitej miery v pozícii 

takého rukojemníka možno za, za tie nesprávne rozhodnutia na centrálnej úrovni, aby, aby 

regióny, mestá a obce neboli týmto zasiahnuté, aby väčší dôraz bol kladený práve na priame 

investície do miest, do regiónov a posilňovanie týchto územných nástrojov. V oblasti 

kultúrnej diplomacie plánujeme aj v spolupráci s Ministerstvom zahraničných vecí a 

európskych záležitostí, s našou Školou umeleckého priemyslu a tiež s partnerským regiónom 

Brusel. Chystáme vernisáž o výročí narodenia princeznej Štefánie Belgickej. Bola to 

osobnosť, ktorá spájala Bratislavu s Bruselom, chystáme tiež nejaké aktivity v rámci 

informačnej kampane pre voľby do Európskeho parlamentu s dôrazom na našich študentov 

stredných škôl a tiež si chystáme pripomenúť aj dvadsiate výročie vstupu Slovenska do 

Európskej únie. Tradičná poslanecká cesta bude tento rok na jeseň a to aj z toho dôvodu, že 

budeme čakať, kým už bude mať vykreované nové inštitúcie, nový Európsky parlament, novú 

komisiu z jej prioritami. Takto nám to dáva väčší zmysel. Budeme sa veľmi tešiť na 

spoluprácu s vami, s poslancami, a v čo najväčšej miere vás zapájať z našich aktivít. Ďakujem 

pekne.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, poprosím, otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvá 

sa prihlásila pani poslankyňa Vydrová. 

Vladimíra Vydrová (poslankyňa BSK) 

Ďakujem za slovo. 

Ja by som sa chcela poďakovať nášmu zastúpeniu Bratislavského samosprávneho kraja, 

menovite Tomášovi Tekelymu. 



Tomáš, prepáč za celú tú agendu, ktorú vedú. Pretože z vlastnej skúsenosti môžem potvrdiť, 

že naša reprezentácia je dôstojným partnerom nielen európskych inštitúcií, ale aj všetkých 

tých štruktúr, ktorými sme počas aj toho môjho pobytu prešli, či už v Európskom výbore 

regiónov, ale aj voči Európskej komisii, aj voči ďalším partnerom, takže skutočne veľká 

vďaka za vašu odbornosť, profesionálny prístup a proaktívny prístup, ktorým vlastne hájite 

nielen záujmy nášho regiónu, ale vníma, tieto európske štruktúry potom vnímajú aj Slovensko 

ako zodpovedného partnera voči týmto európskym inštitúciám. Ešte raz veľmi pekne 

ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy. Ja musím povedať, 

že keď som nastupoval v roku 2017 ako župan, tak tá Bruselská kancelária bola prvá na 

takom zozname zoštíhľovacích opatrení. Ale našťastie som pochopil jej význam. A keď sa 

dnes na to pozerám ako na business casej, tak je to projekt, ktorý sa nám vracia v 10 

násobkoch finančne, takže dáva mi to zmysel. Ďakujem Barbore za to, že to vedela na 

začiatku obhájiť v mojich očiach, aby som, aby som sa na to pozrel inak a ďakujem 

samozrejme, Tomášovi Tereze za to, že robia tú prácu tak, ako robia. Myslím, že aj vďaka 

nim je Bratislava v Bruseli veľmi viditeľná a držím palce v ďalšej práci. 

Ďakujem. Nech sa páči. Ukončujem týmto rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Zuzana Schwartzová 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje odpočet zastúpenia 

Zastupiteľstva BSK pri Európskej únii v Bruseli za rok 2023 a rámcový plán aktivít na rok 24. 

A takisto ukladá riaditeľke úradu predkladať zastupiteľstvu odpočet aktivít zastúpenia 

Bratislavského samosprávneho kraja v Bruseli a takisto rámcový plán aktivít pravidelne raz za 

rok. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, aby hlasovali. 

Teraz.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Konštatujem, že za hlasovalo 45 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Ukončujem bod číslo 3. Prechádzame na bod číslo 4. Tým je Návrh na schválenie dodatku 

číslo 3 k zriaďovacej listine číslo 01/2009 zo dňa 22. júna 2009 rozpočtovej organizácie BSK. 

A tým je domov sociálnych služieb pre dospelých v Báhoni. Odovzdávam teraz slovo pani 

riaditeľke odboru sociálnych vecí Marici Šikovej. 

Marica Šiková (riaditeľka Odboru sociálnych vecí) 

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. 

Predmetom Dodatku Zriaďovacej listiny domova sociálnych služieb pre dospelých Báhoni je 

návrh na rozšírenie portfólia poskytovaných sociálnych služieb týmto zariadením. Aktuálne sa 

v tomto zariadení poskytuje sociálna služba osobám s rôznym druhom ťažkého zdravotného 



postihnutia v domove sociálnych služieb v troch budovách. Prirodzeným starnutím 

prijímateľov sociálnej služby a skladbou zdravotných postihnutí, s ktorými prichádzajú noví 

prijímatelia sociálnej služby, vznikla potreba zriadiť v jednej z budov tohto zariadenia 

špecializované zariadenia pre osoby so zdravotným postihnutím, ktorým je Parkinsonova 

choroba, Alzheimerova choroba, skleróza multiplex a demencia rôzneho typu etiológie. 

Poskytovaním sociálnej služby v špecializovanom zariadení dôjde primárne k adresnejšiemu 

poskytovaniu sociálnej služby v zmysle reálnych potrieb jej prijímateľov a sekundárne aj ich 

skvalitneniu. Vzhľadom k tomu musí vás, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

dovoľujem požiadať o podporu tohto materiálu. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Marica, ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Keďže sa nikto nehlási, ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Zuzana Schwartzová 

Ďakujeme veľmi pekne za slovo. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja 

prerokovaním materiálu schvaľuje dodatok číslo 3 pri zriaďovateľskej listine pre domov 

sociálnych služieb, pre dospelých v Báhoni tak, ako máte predložené v materiáli. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov proti, nikto, nikto sa nezdržal. Návrh 

bol prijatý v jeho predkladanom znení. Ukončujem bod číslo 4 a prechádzame na bod číslo 5. 

Tým je Návrh všeobecne záväzného nariadenia BSK číslo 1/2024, ktorým sa mení a dopĺňa 

VZN BSK číslo 2/23 v znení VZN BSK číslo 4/23 o bližších podmienkach poskytovania 

sociálnych služieb, o spôsobe určenia úhrady, výške úhrady a spôsobe platenia úhrady za 

sociálne služby, ktoré sú poskytované zariadeniami sociálnych služieb v zriaďovateľskej 

pôsobnosti BSK. O úvodné slovo opäť poprosím pani Maricu Šikovú. 

Marica Šiková (riaditeľka Odboru sociálnych vecí) 

Ďakujem veľmi pekne. Predmetom návrhu tohto Všeobecne záväzného nariadenia je rozšíriť 

okruh poskytovaných sociálnych služieb zariadeniami sociálnych služieb vzriaďovateľskej 

pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja o nový druh sociálnej služby, a to o 

prepravnú službu. Zriadiť a poskytovať prepravnú službu nám vyplynulo z praxe. Ide najmä o 

prepravu osôb s ťažkým zdravotným postihnutím do a zo zdravotníckych zariadení, ale aj o 

prepravu na pracovné, vzdelávacie, rodinné a občianske aktivity. Na poslednom rokovaní 

zastupiteľstva ste boli oboznámení o zámere poskytovania prepravnej služby ako pilotného 

projektu Bratislavského samosprávneho kraja, zariadením sociálnych služieb Gaudeamus a 

zariadenia komunitnej rehabilitácie. Predpokladáme, že prepravnú službu bodú využívať 

najmä prijímatelia sociálnych služby v zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja. Naším cieľom je nielen podpora začlenenia 

ľudí s ťažkým zdravotným postihnutím do spoločnosti, ale aj eliminovať a predchádzať ich 

sociálnemu vylúčeniu. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, dovoľujem si vás 

požiadať o podporu tohto materiálu. Ďakujem veľmi pekne. 



Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. 

Keďže sa nikto nehlási, tak rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Chcem ešte predtým povedať, že jedná sa o majetkovú záležitosť, takže ako VZN je na 

schválenie potrebná trojpätinová väčšina všetkých poslancov, nech sa páči. 

Zuzana Schwartzová 

Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Po prerokovaní materiálu schvaľuje 

všeobecne záväzné nariadenie číslo 1/2024 v znení tak, ako máte predložené v materiáli. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby poslankyne, poslanci hlasovali teraz.  

Konštatujem, že za je 40 hlasov, žiaden proti, žiaden sa nezdržal. Uznesenie bolo prijaté aj pri 

kritériu trojpätinovej väčšiny. Ukončujem bod číslo 5. Prechádzam na bod číslo 6. Tým je 

Návrh na schválenie dodatku číslo, jednak v poriadku, odmeňovania zamestnancov BSK k z 

13. decembra 2019. Úvodné slovo prednesie pán zástupca riaditeľky úradu Emil Pavlík. Nech 

sa páči. 

Emil Pavlík (zástupca riaditeľky Úradu BSK) 

Ďakujem pekne.  

Uvedený materiál sme si prerokovali v jednotlivých komisiách. V zásade jedná sa o dokument 

upravujúci základné pravidlá odmeňovania zamestnancov Úradu BSK. Všeobecne pritom 

zamestnanci samosprávy, či už sa bavíme o obciach, mestách alebo krajoch, sú odmeňovaní 

podľa zákona 53 z roku 2003 a pokiaľ konkrétna župa, mesto alebo obec nemá prijatý 

poriadok odmeňovania, ktorý môže mzdové nároky zamestnancov upravovať osobitne a 

odchylne. Nikdy nie však horšie ako samotný zákon. Úrad BSK má predmet odmeňovania, 

teda prijatý už od roku 2006, pričom aktuálne platné znenie je v účinnosti od roku 2019. Ako 

povedal pán predseda, návrh predkladanej úpravy pritom spočíva, vyplýva z dôvodu potreby 

kontroly nárastu výdavkov rozpočtu na mzdy zamestnancov úradu, ktoré narastajú, najmä 

teda vzhľadom na aktuálny vývoj inflácie za posledné roky. Pri zamestnancoch spadajúcich 

pod štandardný zákonný režim odmeňovania, zamestnancov pri výkone práce vo verejnom 

záujme je totižto ich mzda rozdelená na základný plat, osobný plat a príplatok, pričom ten 

príplatok tvorí, môže tvoriť až 100 % základného platu, tým pádom tá jeho, ich základný plat 

tvorí 50 % celkovej mzdy, teda vo väčšine prípadov alebo alebo v štandardných, prípadoch. 

Pričom valorizácia pri zamestnancoch odmeňovaných podľa zákona sa týka len tejto 

základnej zložky mzdy, ktorá tvorí túto polovicu, respektíve menšiu časť v podmienkach 

úradu však základná zložka mzdy tvorí až 90 % tejto mzdy. Práve kvôli potrebe stropovaniu 

výdavkov aj na mzdy z dôvodu rozpočtových opatrení pristupujeme k návrhu úpravy, kde sa 

stropuje výpočtový základ pre ďalšie valorizácie v ďalších rokoch, a to tak, že výpočtový 

základ bude tvoriť základná zložka mzdy zamestnanca ku koncu roku 23 a v stave, v akom by 

mal v tomto roku 23 a ďalšie valorizácie sa budú pripočítavať do jeho osobného príplatku. 

Týmto spôsobom sa teraz stropuje ten výpočtový základ, aby sa nenabaľoval do ďalších 

rokov, aby sme teda mali nejak kontrolovať nárast tých výdavkov. Ale s tým, že zároveň 



návrh obsahuje aj ustanovenie, podľa ktorého ku koncu roku 26 sme povinní prehodnotiť 

danú úpravu, či aj naďalej je potrebná, alebo sa môže režim vrátiť späť do pôvodného 

fungovania. 

Napriek tomu, že sa teda jedná skôr o internú záležitosť úradu, zastupiteľstvo je orgán, ktorý 

je oprávnený schváliť projekt odmeňovania ako aj jeho zmeny. Práve kvôli tomu je materiál 

predkladaný na komisiách, bol prerokovaný riadne s tým, že bol schválený, resp. odporučený 

na prerokovanie zastupiteľstva. Ak sú nejaké otázky k tomuto doplňujúce, nech sa páči, radi 

odpovieme. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, s faktickou poznámkou, pán poslanec Kusý. 

Rudolf Kusý (poslanec BSK) 

Ja len takú dobrú drobnosť mám za to, že toto je naozaj interná vec úradu, takže i keď 

chápem, že v zmysle nejakých, 

nejakého systému to musíme schváliť, navrhujem, aby do budúcnosti to vypadlo z nejakých 

dokumentov. A riešil si to úrad naozaj sám. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem za podnet. O reakciu poprosím Matúša Šaraya. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. V tomto prípade naozaj musí to prejsť rokovaním zastupiteľstva, pretože 

poriadok odmeňovania a aj akákoľvek jeho zmena podlieha schváleniu zastupiteľstvom. 

Takto je to nastavené v zákone, takže nevieme to vyriešiť interne, aby to, na to zastupiteľstvo 

nemuselo ísť, takže z tohoto dôvodu to potrebujeme mať prerokované a schválené. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, ukončujem ju a odovzdávam 

slovo návrhovej komisii. 

Zuzana Schwartzová 

Ďakujem, zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje Dodatok číslo 1 k 

poriadku odmeňovania zamestnancov BSK z 13. decembra 201, Zastupiteľstva BSK a taktiež 

sa ukladá riaditeľke úradu zabezpečiť úpravu mzdových záležitostí zamestnancov v súlade s 

časťou A tohto uznesenia. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby ste hlasovali teraz.  



Konštatujem, ďakujem, konštatujem, že za bolo 38 hlasov, nikto nebol proti, 1 pani 

poslankyňa sa zdržala, uznesenie bolo prijaté. Ukončujem tým bod číslo 5, pardon, bod číslo 

6 a prechádzam na bod číslo 7. Tým je Informácia o výsledku kontroly NKÚ ohľadom 

majetku VÚC 32/2023/1100 a o prijatých opatreniach úvodné slovo opäť Emil Pavlík. Nech 

sa páči. 

Emil Pavlík (zástupca riaditeľky Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. 

Predkladný materiál obsahuje informácie o vykonanej kontrole Najvyššieho kontrolného 

úradu, ktorá prebiehala od júna do novembra roku 2023. Jednalo sa o celoslovenskú kontrolu 

v rámci žúp, ktorá bola zameraná prioritne na zdravotníctvo. Keďže naša župa nie je 

zriaďovateľom žiadneho Bratislavského zariadenia typu nemocnica, nebolo veľa čo 

kontrolovať, kvôli tomu si kontrolná skupina pribrala aj oblasť školstvo v prípade našej župy 

a venovali sa najmä hospodáreniu s majetkom, účtovovaniu atď. Všetko je obsiahnuté v 

samotnom protokole o vysokú kontroly s tým, že kontrolná skupina. 

V rámci protokolu uviedla aj celkovo 6 kontrolných zistení. 

Podotýkam, že v ani v jednom z týchto zistení je konštatované porušenie zákona, jedná sa o 

konštatovanie potreby úpravy interných postupov, prípadne o aplikácie istých práv 

vyplývajúcich zo zmlúv s tým, že kraj prijal k jednotlivým zisteniam opatrenia v súlade 

odporučeniami Najvyššieho kontrolného úradu, tieto opatrenia alebo návrh opatrení navyššom 

kontrolnému úradu boli zaslané s tým, že boli akceptované a myslím, že ku 18.4. ich budeme 

odpočtovať s uvedením ich priebežného plnenia. Ak sú nejaké otázky k výsledkom kontroly, 

nech sa páči odpovieme. 

 

Juraj Droba, predseda BSK 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii.  

Zuzana Schwartzová 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja berie na vedomie informáciu o výsledku 

kontroly NKÚ a o prijatých opatreniach. Pán predseda, prosím, dajte hlasovať o materiáli. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby ste o tomto materiáli hlasovali teraz.  

Konštatujem, že za je 39 hlasov, nikto proti, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo prijaté. 

Ukončujem bod číslo 7 a prechádzame na bod číslo 8. Tým je návrh na schválenie nájmu časti 

cesty 2/143 o výmere 1175 m² a 331 m² v katastálnom území Malaciek pre stavebníka 



HORIMA s.r.o. a gk team s.r.o. ako prípad hodný osobitného zreteľa. Nech sa páči, úvodné 

slovo Matúš Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem pekne, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. V tomto materiáli riešime 

opäť vznik právneho vzťahu k parcelám, na ktorých sa nachádza naša cesta, je tam vyvolaná 

investícia budovania križovatky v rámci mesta Malacky. V tomto prípade, tak ako aj na 

komisiách som uviedol, máme tieto, túto žiadosť rozdelenú ako keby na 2 časti, kde v jednej z 

nich ide nájom od momentu schválenia, pretože to je menšia časť križovatky, ktorá alebo prvá 

časť križovatky, ktorá sa na 100 % ide realizovať. Druhá etapa je viazaná aj na ďalšie 

investičné aktivity. A preto aj úrad akceptoval žiadosť investora, aby v druhom prípade tej, 

nazvem to mimoúrovňovej križovatky, kde je vyvolaná investícia až na úrovni okolo jedného 

milióna, sa to platenie nájomného posunulo na moment vydania stavebného povolenia, toto 

sme akceptovali, takže v tomto uznesení je to takýmto spôsobom rozdelené. Materiál bol 

pôvodne spracovaný so sumou 30 EUR za meter štvorcový, tak ako vychádza zo zásad 

hospodárenia s tým, že na, pri diskusii v komisiách bola vznesená oprávnená požiadavka, aby 

sme tú pôvodnú sumu upravili vzhľadom na predchádzajúce 2 roky a výšku inflácie, pretože 

bola 12,8 a teraz ďalších 10,5 %. Takže keď sme to prepočítali, tak to aktuálne robí 38 EUR 

za meter štvorcový. To znamená, tak ako máme zásady hospodárenia na ďalšie zastupiteľstvo, 

pripravíme k nim aj dodatok, aby sme tam ten inflačný mechanizmus dali. Ale teraz sa v 

podstate úrad s týmto stotožnil, a to bola aj tá avizovaná autoremedura, ktorú pán predseda 

uviedol pri schvaľovaní programu. Takže teraz teda uvádzame tento materiál, že teda suma 

nájmu v tomto prípade nie je 30, ale 38 EUR za meter štvorcový. Prešlo to takto komisiami, 

takže poprosím o podporu, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže 

ju ukončujem, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Zuzana Schwartzová 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu schvaľuje 

nájom časti cesty 2/143 o výmere 1175 m² do 331 m² v katastrálnom území Malacky pre 

stavebníka horima a takisto ukladá riaditeľke úradu, tak, ako je uvedené v materiáli. Pán 

predseda, prosím, dajte hlasovať. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

bod číslo 8 bol schválený v predkladanom znení, ukončujem ho a prechádzame na bod číslo 9. 

Tým je návrh na schválenie prenájmu futbalového ihriska v správe Strednej priemyselnej 

školy elektrotechnickej v prospech futbalových klubov, ako prípad hodný osobitného zreteľa. 

Slovo opäť odovzdávam Matúšovi Šarayovi. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 



Ďakujem. Takže v tomto prípade sme na našej Strednej odbornej škole elektrotechnickej na 

Adlerovej ulici v Dúbravke. V predchádzajúcom období tam samosprávny kraj vykonal alebo 

zrealizoval rekonštrukciu vonkajších športovísk s tým, že mali sme tam avizovaný záujem 

viacerých športových klubov o prenájom, aby tam vedeli realizovať svoje tréningové procesy. 

V podstate mali sme troch záujemcov, 2 kluby z Dúbravky a + máme záväzok alebo nazvem 

to, že dohodu aj s Mestskou časťou Karlovka, ktorá dnes je so svojím klubom v rámci nášho 

areálu na DSSka na Patrónke, ale vzhľadom do budúcna, že sa tam ide teda realizovať aj tam 

stavebná, stavebná činnosť, tak v podstate sme vyhoveli ich požiadavke a zahrnuli sme ich do 

možností, aby trénovali v Dúbravke. My sme si sadli s týmito zástupcami týchto športových 

klubov, pretože sme mali limitovaný čas, ktorý môžeme prenajať, ale chceli sme, aby sa oni 

medzi sebou dohodli, v ktorých hodinách to budú, akým spôsobom využívať, aby to nebolo, 

nazvem to, že na nás, že komu kedy vyhovieme, lebo niektoré časy sa im prelínali v priebehu 

asi hodinového stretnutia, oni pochopili, dohodli si aj tie termíny, aj to rozvrhnutie, tzn. tie 

počty hodín, ktoré oni potrebujú, vieme naplniť a + sú aj dohodnutí na režime toho užívania, 

že ktoré dni, ktoré hodiny budú ktoré kluby trénovať. Cena za prenájom toho hlavného 

veľkého futbalového ihriska je 75 EUR na hodinu s tým, že ak by to bolo vo večerných 

hodinách, je tam možnosť osvetlenia, takže tam by sa tá cena ešte upravila o ďalších 10 EUR. 

Sú to porovnateľné ceny s tým, ako sú prenajímané športoviská v rámci Bratislavy a 

zohľadnené je toto, že to je teda komplexne novo zrekonštruované, že je to v podstate nový 

športový stánok, takže prešlo to takto komisiami. Poprosím aj tu o podporu. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, Matúš, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Ako prvý prihlásený je pán poslanec Štekláč, nech sa páči. 

Juraj Štekláč (podpredseda BSK) 

Dobrý deň, ďakujem. Ja len krátko. Dúbravka, ďakuje. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Vicežupan, pardon. Ďalšia prihlásená do rozpravy je pani poslankyňa Čahojová. 

Dana Čahojová (poslankyňa BSK) 

Ďakujem pekne, trošku dlhšie gratulujem ku každému novo zrekonštruovanému športovému 

stánku alebo novovybudovanému. Bratislava to potrebuje ako soľ pre deti a mládež. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, ďalším prihláseným do rozpravy, pán poslanec Jánošík. 

Juraj Jánošík (poslanec BSK) 

Srdečne pozdravujem, ďakujem. Ja ako teraz nebudem hovoriť ako poslanec, ale ako 

predseda, Bratislavského futbalového zväzu som vďačný a ďakujem za to, že vznikol ďalší 



pekný športový areál alebo v Bratislavského futbalovom zväze je to totálne katastrofické, kde 

útvary talentovanej mládeže ako Inter Bratislava, Karlova Ves nemajú kde hrávať a toto 

niečo, čo sa teraz udialo, za to by som chcel všetkým poďakovať, lebo skutočne ten stav v 

Bratislavskom futbalovom zväze, na jednej strane je to veľmi dobre. Máme strašne veľa detí a 

mládeže, len od 6 do 19 rokov sa to pohybuje okolo 10 000, ale strašne málo športových 

zariadení, ihrísk, čiže ešte raz veľká vďaka, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. 

Iba chcem podotknúť, že tí z vás, ktorí ešte nevideli ten areál, tak odporúčam mi si ho pozrieť, 

je veľmi pekný. Bol postavený v podstate celý z prostriedkov BSK a budeme sa snažiť ísť 

týmto smerom aj ďalej. Samozrejme, že je to finančne veľmi náročné, ale krok za krokom. 

Toto je jedna zo škôl, ktorá má už dnes naozaj veľmi pekný areál. Takže ďakujem, 

ukončujem rozpravu k tomuto bodu programu, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Zuzana Schwartzová 

Ďakujem Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu 

schvaľuje prenájom futbalového ihriska v správe Strednej priemyselnej školy 

elektrotechnickej v prospech futbalových klubov ako prípad hodný osobitného zreteľa v časti 

A, B a C a v časti D ukladá riaditeľke úradu pripraviť a dať podpísať nájomnú zmluvu s 

odvolaním na časti uznesenia A a B. Pán predseda, prosím dajte hlasovať o materiáli. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, dovoľte, aby som teraz poprosil o vašu prezentáciu a hlasovanie.  

Konštatujem, že za je 43 hlasov, nikto proti, nikto sa nezdržal, ukončujem bod číslo 9 

konštatáciou, že bol prijatý tak, ako bol predkladaný, prechádzame na bod číslo 10. Tým je 

návrh na schválenie zmeny uznesenia 139/2023 zo dňa 10. novembra 2023, ktorou sa 

predlžuje lehota na podpis zmluvy o bezodplatnom prevode stavebného pozemku do 

vlastníctva BSK. Matúš Šaray, poprosím ťa o úvodné slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. V tomto prípade už ako z názvu vyplýva, posúvame v podstate len lehotu na 

plnenie zo 120 na 180 dní z toho titulu, že prebieha tam ešte kolaudácia tej stavby, ktorú 

máme nadobudnúť a po právnej stránke v podstate môžeme nadobudnúť túto vybudovanú 

cestu alebo to rozšírenie v podstate až po jej kolaudácii, takže je to len technikália. Na 

komisiách. Sme si to vysvetlili. Poprosím o podporu, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Rečník 6 



Zastupiteľstvo Bratislavského, Bratislavského, Bratislavského kraja po prerokovaní materiálu 

schvaľuje zmenu časti v A1 A2 a takisto ukladá riaditeľke úradu zabezpečiť prípravu 

spracovania, podpis zmluvy o bezodkladnom prevode v zmysle textu uznesenia v časti A. Pán 

predseda, prosím, dajte hlasovať. 

Zuzana Schwartzová 

Ďakujem, poprosím o hlasovanie. Teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Uzatváram bod číslo 10 konštatovaním, že bol prijatý v jeho predkladanom znení a 

prechádzame na bod číslo 11. Tým je návrh na zriadenie odplatného vecného bremena na 

majetku BSK v katastrálnom území Tomášova v prospech Západoslovenskej distribučnej a.s. 

Úvodné slovo, opäť pán Matúš Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. Takže v tomto prípade schvaľujeme vecné bremeno na ťahanie inžinierskej 

siete v prospech Západoslovenskej distribučnej, materiál sme si vysvetlili na komisiách s tým, 

že ale platiteľom tohto vecného bremena je obec Tomášov, lebo ona realizovala toto 

posilnenie elektrotechnického vedenia, tak sme vlastne na komisiách zohľadnili, že ide o obec 

a v tomto prípade bola cena upravená na 1 EUR za zriadenie tohto vecného bremena. Na 

komisiách bolo vysvetlené. Poprosím o podporu. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, prvá prihlásená je pani poslankyňa 

Beňová Makkiová. 

Monika Beňová Makkiová (poslankyňa BSK) 

Ďakujem. Ja by som rada poďakovala hlavne právnemu oddeleniu a všetkým dotknutým 

komisiám za prístup a prípravu toho materiálu tak, že zohľadnili, že ide o verejný záujem a 

investíciu, ktorá bola nevyhnutná pri projektoch IROP, materská škola, jedáleň a stálo to obec 

nemalé desiatky tisíc €, takže veľmi pekne ďakujem za takýto prístup. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. 

Zuzana Schwartzová 

Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje zriadenie 

odplatného obecného bremena na majetku Bratislavského samosprávneho kraja v 

katastrálnom území Tomášov v prospech Západoslovenská distribučná a. s. A v časti B ukladá 

riaditeľke úradu podpis, spracovať, pripraviť a podpísať zmluvu o zriadení vecného bremena 

v zmysle textu uznesenia v časti A.  

Juraj Droba (predseda BSK) 



Poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za je 41 hlasov, ani 1 proti, ani 1 sa nezdržal. Ukončujem bod číslo 11 a 

prechádzame na bod číslo 12. Tým je Návrh na schválenie odplatného vecného bremena v 

prospech Bratislavskej vodárenskej spoločnosti a. s. Na základe žiadosti spoločnosti 

EUROINVEST development s.r.o. v katastri Ivanky pri Dunaji. Úvodné slovo opäť Matúš 

Šaray. Nech sa páči. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. Takže ďalší z tých štandardných materiálov, klasika, zriadenie vecného bremena s 

tým, že opäť v tomto prípade sa uplatní tento inflačný mechanizmus, takže vlastne pôvodná 

suma, ktorá bola v materiáli 30 EUR, bude 38, tzn. to je to, čo pán predseda autoremedúrou si 

osvojil, takže v podstate budeme hlasovať o sume 38 EUR za zriadenie vecného bremena. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Nevidím nikoho, kto by sa hlásil do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

 

Zuzana Schwartzová 

Ďakujem. Zastupiteľstvo Bratislavského kraja schvaľuje zriadenie odplatného vecného 

bremena v prospech BVS na základe žiadosti v spoločnosti EUROINVEST development v 

katastrálnom území Ivanka pri Dunaji a v časti B ukladá riaditeľke úradu zabezpečiť prípravu 

a podpis zmluvy o zriadení vecného bremena. Pán predseda, prosím, dajte hlasovať o 

materiáli. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto proti, nikto sa nezdržal, bod 

číslo 12 bol prijatý v predkladanom znení, ukončujem ho a prechádzame na bod číslo 13. Tým 

je návrh na schválenie zriadenia odplatného vecného bremena v prospech spoločnosti 

Západoslovenská distribučná a. s. Na majetku BSK v katastrálnom území Nové Košariská. 

Matúš Šaray, poprosím o úvodné slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Takže ešte posledné vecné bremeno opäť prešlo komisiami, vysvetlili sme si to, takisto sa to 

bude uplatňovať, ten inflačný mechanizmus, takže budeme hlasovať o sume 38 EUR za meter 

štvorcový pri zriadení tohto vecného bremena, vzhľadom na to teda, že ide o žiadosť 



investora, nie je tam dôvod na žiadnu inú úľavu. Na komisiách materiál prešiel. Takže 

poprosím o moju podporu, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. 

Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže 

ju ukončujem a poprosím návrhovú komisiu o predloženie uznesenia. 

Zuzana Schwartzová 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje zriadenie odplatného vecného 

bremena v prospech spoločnosti Západoslovenská distribučná a. s. na majetku BSK v 

katastrálnom území Nové Košariska a v časti B ukladá riaditeľke úradu zabezpečiť prípravu a 

podpis zmluvy o zriadení vecného bremena. Pán predseda, prosím, dajte hlasovať. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím poslankyne, poslancov, aby hlasovali teraz.  

Konštatujem, že za je 42 hlasov, nikto proti, nikto sa nezdržal, ukončujem bod číslo 13 a 

prechádzame na bod číslo 14. Tým je Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru 

hlavného kontrolóra BSK za druhý polrok 2023. Dovoľte, aby som odovzdal slovo hlavnému 

kontrolórovi, pánovi Milanovi Slezákovi. 

Milan Slezák (hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja) 

Ďakujem, vážené pani poslankyne, páni poslanci. Materiál je predkladaný v súlade s 

príslušnými ustanoveniami zákona o samosprávnych krajoch a bol schválený na príslušných 

komisiách. V správe sú uvedené výsledky kontrol, ktoré boli ukončené v druhom polroku 23. 

Záverom chcem povedať, že z výsledkov je zrejmé, že v druhom polroku 2023 úrad svojou 

činnosťou prevalcoval, za čo od nás pochvala. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, pán Slezák, dovoľte, aby som teraz otvoril rozpravu k tomuto bodu 

programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Zuzana Schwartzová 

Ďakujem. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja berie na vedomie výsledky 

kontrolnej činnosti útvaru Bratislavského kontrolóra BSK za druhý polrok 2023, pán 

predseda, prosím, dajte hlasovať o materiáli. 

Juraj Droba (predseda BSK) 



Poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 40 poslankýň, poslancov, nikto proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem tento bod 

programu, je to bod číslo 14. Prechádzame na bod číslo 15. Tým je návrh na schválenie 

dodatku číslo 6 k zmluve o poskytnutí finančného príspevku pre projekt Eco Region SK-HU v 

rámci programu spolupráce Interreg 5 A Slovenská republika Maďarsko 2014-20. O úvodné 

slovo pokojným tempom poprosím Barboru Lukáčovú. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka OSÚRaRP) 

Ďakujem veľmi pekne. Ide o technickú záležitosť. Tým, že sa ukončilo programové obdobie 

partner našiel voľné zdroje z predchádzajúcich aktivít a vzhľadom na fakt, že sme vedúci 

partner, podlieha táto zmluva do schvaľovania nášho zastupiteľstva. Ďakujem, veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem a poprosím vás, aby ste 

hlasovali o bode číslo 15. Pardon, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Zuzana Schwartzová 

Ďakujeme. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje dodatok číslo 6 ku 

zmluve o poskytnutí finančného príspevku pre projekt Ecoregión SK - HU v rámci programu 

spolupráce Interreg a takisto ukladá riaditeľke Úradu BSK zabezpečiť podpis k tomuto 

dodatku. Pán predseda, prosím, dajte hlasovať, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby ste o predloženom návrhu hlasovali, teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Uznesenie k návrhu bodu číslo 15 bolo prijaté v jeho navrhovanom znení, ukončujem bod 

číslo 15 a prechádzame na bod číslo 16. Tým je návrh na schválenie prevodu pozemkov pod 

cyklomostom v katastri Vysokej pri Morave do Zastupiteľstva BSK a zrušenia časti uznesenia 

Zastupiteľstva BSK číslo 192/2019 zo dňa 8. novembra 2019. O úvodné slovo poprosím pána 

Matúša Šaraya. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. Takže v tomto prípade ide o majetkoprávne vysporiadanie pozemkov pod 

cyklomostom. Tak, ako je už názve materiálu vidíme, mali sme tam pôvodné uznesenie ešte z 

roku 2019. Mnohé tie pozemky boli vo vlastníctve, to, že neznámych osôb alebo už osôb, síce 

známych, ale teda zapísaných na LVčku, ale dlhodobo nežijúcich, tzn. správu tohto majetku 

vykonával Slovenský pozemkový fond, vzhľadom na to, že tam boli uplatnené určité 

reštitučné nároky, tak SPFko prerušilo toto konanie o toto majetkoprávne vysporiadanie, 

vzhľadom na to, že nám to v predchádzajúcich dňoch oznámili, že teda je možné pokračovať 

v tomto konaní. Predložili nám aj cenové rozhodnutie v zmysle ich interných manuálov, že 

predajná cena je na úrovni 17 EUR alebo 17 aj nejaké drobné za meter štvorcový. Tak sme 



tento materiál promptne spracovali, aby išiel takto na zastupiteľstvo, a z tohto dôvodu aj nebol 

predmetom rokovania komisií, ale teda je to nadobudnutie majetku do nášho vlastníctva pre 

potreby vysporiadania pod cyklomostom, ktoré musíme zrealizovať v rámci, v rámci 

kolaudácie. Takže poprosím o jeho podporu. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Keďže neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, ukončujem ju a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Zuzana Schwartzová 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje prevod pozemkov pod 

cyklomostom v katastrálnom území Vysoká pri Morave do vlastníctva BSK a zrušenie časti 

uznesenia B Zastupiteľstva BSK číslo 192/2019 zo dňa 8. 11. 2019 a v časti B ruší časť A2. V 

časti C ukladá Úradu Bratislavského samosprávneho kraja zabezpečiť prípravu a podpis 

kúpnych zmlúv so Slovenským pozemkovým fondom. Pán predseda, prosím, dajte hlasovať o 

materiáli. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím poslankyne poslancov, aby o tomto materiáli hlasovali. Teraz.  

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

uznesenie k bodu číslo 16 bolo prijaté tak, ako bolo predkladané. Prechádzame na bod číslo 

17. Tým sú interpelácie, nech sa páči, ak má niekto záujem podať interpeláciu. Teraz je 

priestor.  

Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy v tomto bode, takže ho ukončujem bez hlasovania. 

A prechádzame na bod číslo 18. Tým je Rôzne. Nech sa páči. 

Prvou prihlásenou je pani poslankyňa Schwartzová, nech sa páči. 

Zuzana Schwartzová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo, pán predseda, chcem vás požiadať o súčinnosť pri 

problematike toku malého Dunaja. Totiž začína sa vodácko rekreačná sezóna a popri toku 

máme veľké problémy s premnožením bobrov, už obhrýzkavajú nielen vzrastlé stromy, ale už 

vychádzajú vlastne či na promenádu alebo v časti cyklotrasy tiež opilujú už stromy a sú 

nebezpečné pre obyvateľov a rekreantov. Vás poprosíme, aby ste listom vyzvali správcu 

vodného toku Slovenský vodohospodársky podnik, aby v súčinnosti s jednotlivými 

mestskými časťami alebo s obcami začali riešiť tento problém. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 



Navrhujem, aby sme sa k tomu stretli a dohodli sa na ďalšom postupe. Nie som si úplne istý, 

či župa má vstupovať do tohto procesu, ale už aj v minulosti sme zasahovali v témach, ktoré 

sú možno aj trochu mimo našich kompetencií a bolo to produktívne. Takže Zuzka, sadnime si 

k tomu a povedzme si. 

Zuzana Schwartzová 

Že ide, ako to totiž je, že je tam naša cyklotrasa a tie stromy padajú aj na tú cyklotrasu. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Dobre, beriem na vedomie, poprosím kolegov, aby si poznačili tento bod, aby sme konali 

ďalej, nech to nejde do stratena. A ďalší prihláseným do rozpravy do bodu Rôzne je pán 

poslanec Kusý. 

Rudolf Kusý (poslanec BSK) 

Dobrý deň prajem. Pán župan, tento problém evidujete aj vy a myslím, že aj viacerí 

pracovníci úradu a chcem sa opýtať, vzhľadom na to, že nám rastie počet požiadaviek.  

Juraj Droba: Prepáčte, pán poslanec, chcem poprosiť o ticho v sále, aby ste sa nebavili, ešte to 

vydržte tých 5 minút. Martin, prosím, sekundu ešte. Ďakujem, nech sa páči, pán Kusý. 

Rudolf Kusý (poslanec BSK) 

Rastie nám počet požiadaviek na to dostať sa na Stredné školy, najmä na gymnáziá a tento, 

tieto požiadavky, tento tlak presahujú už možnosti našich gymnázií. Chcem sa opýtať, aké 

plány má v tejto veci župa? Pretože postaviť novú školu, to je vec niekoľkých rokov, čo je 

povedzme, že nemožné, ale naozaj proces dlhotrvajúci. 

Rozšíriť školy tak isto nie je jednoduchá vec, čiže aký je plán, či niektoré z tých troch škôl, 

ktoré sa rušia alebo plánujú vyradiť zo siete, sa plánujú nejakým spôsobom využiť alebo je tu 

nejaká iná možnosť. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, budem reagovať za úrad. Bratislavský samosprávny kraj má 33 000 stredoškolákov, 

z toho 22 000 je na našich stredných školách župných, zvyšných 11 000 je rozdelených medzi 

cirkevné školy a súkromné školy. Percento gymnázií, z toho z týchto 22 000 žiakov je 48. Je 

to, je to o polovicu viac takmer ako celoslovenský priemer, ten celoslovenský priemer je 

okolo 30 % a samozrejme, že je to dané demografiou, je to dané tým, aký typ ľudí žije v 

hlavnom meste verzus inde na Slovensku, ale ten pomer je momentálne vyhodnocovaný ako v 

poriadku, tzn. že približne polovica gymnázia, polovica stredné školy odborné. V budúcom 

školskom roku sme navýšili počet miest na gymnáziách o 221 žiakov a udialo sa to tým, že 

sme povolili riaditeľom rozšíriť triedy približne v priemere o troch žiakov, je to jediné rýchle 

riešenie, ako sa vieme s tým väčším tlakom na gymnáziá vysporiadať. Ale jedným dychom 

dodávam, že je podľa mňa strašne dôležité naďalej robiť promo a propagáciu pre stredné 

odborné školy. Nie každý jednotkár musí ísť nevyhnutné na gymnázium a stredné odborné 

školy dnes máme tak dobre, aj vďaka COVPčkám by som vedel vymenovať možno 5 úplne 



hviezdnych škôl, aj tie zvyšné sa zlepšujú, kde existuje úplne rovnako rýchla cesta na vysokú 

školu zo strednej odbornej školy ako z gymnázia. Takže, takže snaha úradu bude určite 

podporovať ďalej stredné odborné školy, pracovať aj s rodičmi, aby pochopili, že ak nemajú 

doma žiaka s tým najlepším prospechom, tak možno naozaj gymnázium nie je tá správna 

cesta, musím povedať aj ku gymnáziám, že sa postupne zlepšuje ich kvalita a aj také tie úplne 

priemerné bratislavské gymnáziá z minulosti dneska zažívajú veľký dopyt po, po miestach a 

je problém sa na ne dostať, takže áno, evidujeme, že je to problém tak, ako ste, pán poslanec, 

konštatovali. Otvoriť nové gymnázium je v našich podmienkach dnes nereálne. Ak by sa dalo, 

tak by sme to spravili, ale je to finančne nemožné momentálne. A dočasne sme vyriešili ten 

problém tým, že sa otvorilo 221 nových miest pre ďalší školský rok. Viac s tým momentálne 

spraviť nemôžme, ale myslím si, že pomer medzi gymnáziami a SOŠ je zdravý a správny. 

Tých pol na pol cca. Ďakujem veľmi pekne, odovzdávam slovo pánovi poslancovi Hrčkovi. 

Ján Hrčka (poslanec BSK) 

Ďakujem. 

Ja by som teda, nechcel som to v téme rekonštrukcie športoviska v Dúbravke. A ja by som sa 

chcel teda spýtať a poprosiť, že či existuje nejaká koncepcia rozvoja školských areálov, 

župných školských areálov v Petržalke. 2 tie areály Strečnianska a Halová sú samostatné, 2 

areály sú zdieľané s mestskou časťou, teda v areáli patria mestskej časti a župa tam má školy. 

Som v rade školy na Strečnianskej a tam by som samozrejme, viem, že to bol nevysporiadaný 

dlhodobo pozemok, ktorý sa teraz stal, ale pani riaditeľka teda rýchlym tempom začala 

obnovovať školský areál, čo je veľmi chvályhodné a teda ďakujem aj župe, keď v tom 

nejakým spôsobom pomáha, podporuje. Len by som sa chcel spýtať, že či je nejaká, viem, že 

sa má teraz riešiť veľký projekt, kampusu beriem, len ten kampus bude niekde nejakým 

spôsobom zameraný, a teda bude niekde pri Slnečniciach. A myslím si, že tieto školské 

areály, teda Halová, Strečnianska, sú v strede sídlisk a vedia slúžiť ako športoviská pre 

verejnosť, ktoré tam, ktoré v okolí bývajú, takže či je nejaká koncepcia, nejaký zámer a či sa 

dá na tom nejakým spôsobom pozrieť, participovať, lebo teda myslím si, že to športovanie a 

také zveľaďovanie areálu i nemusí byť úplne v tom merítku, ako ste urobili v Dúbravke, je 

určite žiaduce a myslím si, že by to trebalo všetkými desiatimi podporiť. Ďakujem.  

 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Vďaka, poprosím odbor školstva, aby vypracoval odpoveď písomne, momentálne poviem k 

tomu iba pár slov. Dokument s názvom Koncepcia rozvoja športovísk a škôl v Petržalke 

neexistuje, ale vieme vám urobiť vymenovanie projektov aj s nejakým timingom, ktorý už je 

navrhnutý, takže dáme vám písomne informáciu v priebehu do najbližšieho zastupiteľstva, 

aké plány máme ďalšie v Petržalke. Z toho, čo viem, tak sa pripravujú niektoré projekty a sú 

dokonca už aj zahrnuté v tom harmonograme a ideme podľa všetkého mať nejaké dobré 

správy ohľadom zdravotnej školy na Strečnianskej. Takže zatiaľ toľko. A povieme vám, 

odpovieme písomne, môžme tú odpoveď, samozrejme, dať na vedomie aj ostatným 

poslancom, ktorí o to majú záujem, ďalším ešte s faktickou reaguje pán poslanec Hrčka, nech 

sa páči. 

Ján Hrčka (poslanec BSK) 



Myslím, že to neni forma interpelácie, je to Rôzne, čiže nemusí to byť písomne naozaj, akože 

len keď sa to spracuje a pripraví, mne to stačí naozaj aj v ústnej forme, čiže nie je nevyhnutné, 

len by ma to reálne zaujímalo. Čiže ak niečo existuje, kľudne poslať, ale kvôli mne neni 

nevyhnutné, aby ste to vypracovali písomne, čiže len ma to zaujíma, chcel by som vedieť, ako 

to zhruba vyzerá, s čím sa dá pomôcť, atď. Vďaka. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Oceňujeme ponuku na pomoc a dáme, vypracujeme prehľad. Dostanete ho. Ďalšou 

prihlásenou do rozpravy, pani poslankyňa Ďurajková. 

Rečník 2 

Ďakujem. A tak keď Petržalka, tak aj Ružinov by som si chcela vypýtať takúto informáciu. Ja 

som teda v dvoch radách škôl, a tiež sú tam teda projekty jednak z Plánu obnovy a jednak 

obnovy športoviska. Čiže možno tiež nejakú informáciu, aspoň písomne by som chcela 

poprosiť za Ružinov, ak teda takéto niečo má úrad spracované. Ďakujem. 

 

Juraj Droba (predseda BSK) 

S faktickými poznámkami, pán poslanec Pilinský a pán poslanec Hrčka, ak faktické smerujú k 

tomu, že chcete správu aj o vašich mestských častiach, tak vypracujeme, nech sa páči. 

Peter Pilinský (poslanec BSK) 

Ja som práve chcel predísť tomu, že kým sa tu rozbehne všetky mestské časti, okresy a mestá, 

tak ja myslím, že aj Juraj sa k tomu hlási, že možno by bolo fajn podať nejakú správu do 

komisie školskej a športu, a tá môže byť potom k dispozícii všetkým. Ja si myslím, že to nie 

je problém takúto situáciu, takúto, takýto materiál spracovať. A ešte k tomu bodu, keď sme 

tam teda schvaľovali ten prenájom, tak ja si myslím, že aj samosprávy majú takú možnosť to 

riešiť na areáloch svojich základných škôl. My sme ešte, keď som bol starosta 2018, sme sa 

rozhodli, že sme takto zrekonštruovali, sme mali veľkorysý veľký areál na škole, na 

Základnej škole Tbiliská, kde je dneska využívaný práve v tých poobedných hodinách 

mládežou FK Rača, takže aj samosprávy, ak majú areál, môžu z vlastnej iniciatívy a z 

vlastných zdrojov takéto areály zveľadiť a ja si myslím, že také priestory sa určite v rámci 

Bratislavy a v rámci BSK nájdu.Ďakuje pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Berieme na vedomie, ďalším prihlásením do rozpravy je pán poslanec Jánošík. 

Juraj Jánošík (poslanec BSK) 

Ja len v krátkosti chcem sa pripojiť to k tejto rozprave, len aby ste vedeli. Petržalka, tretie 

najväčšie mesto na Slovensku, nemá štadión futbalový, ten štadión, čo je, tak za chvíľu už 

nebude sa môcť hrať na ňom druhá liga, a tak isto Inter Bratislava je bezdomovec, nemá 

štadión, čiže riešime tu na Slovenskom futbalovom zväze, kde 2 priority sú Slovenského 

futbalového zväzu a nového Ministerstva cestovného ruchu a športu, postaviť štadión v 



Petržalke, ktorý bude adekvátne a postaviť, prerobiť celý štadión v Ružinove pre Inter 

Bratislava, čiže takýto je stav a to už nehovorím o ďalších ihriskách. Totálna katastrofa. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Ukončujem rozpravu k bodu Rôzne, ďakujem vám všetkým za účasť na dnešnom 

zasadnutí, na nasledujúcom zasadnutí sa uvidíme v piatok 12. apríla. Želám vám Veselú 

Veľkú noc! A takisto šťastnú ruku v prezidentských voľbách. Vidíme sa opäť v apríli, obed 

dnes myslím prvýkrát nie je, lebo sme očakávali, že budeme hotoví do pol jedenástej, čo sa 

presne naplnilo. Avšak občerstvenie predsa, ale samozrejme máte, takže môžte si dať zatiaľ 

takú desiatu aspoň. Ďakujem veľmi pekne. Vidíme sa. 

 


